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بازیگر سریال »مختارنامه« گفت: مطمئن 
باشید اگر پیش از جان به لب رسیدن افراد کاری 
بکنند هیچکسی راضی به حاشیه سازی و یا 
کنارگذاشتن ارزش و  شأن خود نمی شود. رضا 
رویگری در مورد وضعیت خود افزود: وضعیتم 
نسبت به ماه های گذشته بسیار بهتر است، به 
خانه ای که برایم تهیه شده منتقل شدم و مشغول 
درمان و استراحت هستم. خدا را شکر می کنم 
که بالاخره دوران سخت گذشته را پشت سر 

گذاشتم و از نظر جسمی و روحی حال بهتری 
دارم. وی درباره انتقالش از آسایشگاه سالمندان 
به خانه اضافه کرد: طبیعتا آسایشگاه سالمندان 
برای هیچکس خوب نیست، نه اینکه من بازیگر 
باشم یا مردم مرا بشناسند، آسایشگاه سالمندان 
برای هیچ آدمی خوب نیست و من خوشحالم که 
آن وضعیت برایم پایان یافت. رویگری در همین 
رابطه ادامه داد: خدا را شکر می کنم که اوضاع بهتر 
است، بخش اصلی این خانه توسط یک فرد »خیر« 

تامین شده و همچنین صداوسیما نیز در تهیه آن 
بخشی را سهیم بوده است که جا دارد از هر دو 
سمت تشکر کنم. بازیگر سریال »مختارنامه« با 
اشاره به ادامه روند درمان خود افزود: همچنان 
درمان روی من ادامه دارد، برایم یک فیزیوتراپ 
اختصاصی در نظر گرفته شده و همچنین یک 
پزشک هر چند روز یکبار برای چکاپ به خانه 
می آید. فعلا که وضعیت عادی شده و درمان 
ادامه دارد. وی با اشاره به انتشار ویدئو حضورش 
در آسایشگاه سالمندان تاکیدکرد: فکر نکنید که 
من به انتشار آن ویدئو راضی بودم و یا از روی میل 
شخصی کاری را کردم، طبیعتا به عنوان یک بازیگر 
که مردم من را می شناسند دوست نداشته و ندارم 
که آن وضعم را ببینند اما واقعا در آن زمان هیچ 
چاره دیگری برایم نمانده بود. رویگری در همین 
رابطه ادامه داد: مشکلات بازیگران پیشکسوت 
بی انتهاست، این فقط من نیستم که درگیر بیماری 
و مشکلات اقتصادی بوده ام، مسئولان فرهنگی و 
بانیان سینما هم این موضوع را کاملا می دانند اما 
کاری نمی کنند، مطمئن باشید اگر پیش از جان 
به لب رسیدن افراد کاری بکنند هیچکسی راضی 
به حاشیه سازی و یا کنارگذاشتن ارزش و  شأن 

خود نمی شود.

پاتوق فیلم کوتاه 
مسعودملکی،تهیهکننده:میزبان جواد طوسی 

»وضعیت زرد 2« بیشتر جنبه  اجتماعی دارد
تهیه کننده سریال طنز »وضعیت زرد« که فصل اول آن از 
شبکه سه سیما روی آنتن رفت، درباره  علت جابه جایی شبکه 
پخش کننده  فصل دوم این سریال، توضیحاتی را ارائه کرد. 
مسعود ملکی توضیح داد: شبکه سه سیما هم در پخش و هم 
همراهی برای فصل دوم به ما لطف داشتند؛ اما نکته این بود 
که کنداکتور شبکه برای پخش سریال ما پر بود و جای مناسب 
برای پخش نبود و خود مدیر شبکه اعلام کرد که اگر کنداکتور 
بهتری پیدا کردید با رضایت ما جابه جا کنید. ما برای اینکه 
سریال، پخش بهتری پیدا کند، زمانِ هر قسمت را از ۳۰ دقیقه 
به ۴۵ دقیقه افزایش داده بودیم، طبعا نمی توانستیم برای کاری 
که برای آن هزینه شده و آگاه بودیم که برای بیشتر دیده شدن 
این هزینه را کردیم، صبر کنیم. رئیس محترم شبکه سه اعلام 
کردند جدول پخش شبکه سه تا قبل از ایام محرم پرُ است و 
امکان پخش نیست. بنا بر این شد که اگر جای بهتری در شبکه 
دیگر پیدا کردیم، انتقال دهیم که شبکه دو سیما کنداکتور لازم 
را داشت و سریال را انتقال دادیم. وی با بیان اینکه »وضعیت 
زرد« از همان ابتدای ساخت بنا بود در چندین فصل طراحی 
شود، از تدارک و نگارش فصل سوم نیز خبر داد و در ادامه گفت: 
بنای ما یک فصل نبود و لااقل در سه ـ چهار فصل طراحی برای 
تولید داشتیم. فصل اول برای ما یک شروع بود و پیش از این 
هم سیتکام با فضایی که ما به سمت آن رفتیم، در ایران ساخته 
نشده بود که از فضای اجتماعی، سیاسی و دینی برخوردار باشد 
و سعی کردیم مولفه های خودمان را در آن داشته باشیم. سعی 
کردیم مثل برخی از سریال های طنز نشانه زدایی نکنیم، تلاش 
کردیم به موقعیت ها فضاها و شوخی های جامعه خودمان 
نزدیک تر باشیم. درباره  ساخت فصل سوم بازخورد مخاطبان 
برایمان مهم است، اما در تدارک هستیم. وی درباره  تفاوت فصل 
اول و دوم نیز یادآور شد: فصل دوم همان موقعیت ها و همان 
تم است اما به واسطه حضور خانم مریم سعادت و بازیگران 
دیگر، کمی خانوادگی تر شده است. سری قبل جوانانه تر بود 
و دُز خانوادگی آن کمتر بود. البته به لحاظ موضوع، فصل اول 
بیشتر سیاسی بود، اما فصل دوم بیشتر جنبه  اجتماعی دارد. 
فیلمنامه مسیر خود را رفته البته آسیب شناسی هم داشتیم که 
بدانیم مخاطب با چه موضوعاتی ارتباط برقرار می کند و سعی 
کردیم که به موضوعات عامه پسند توجه داشت باشیم. وی در 
پاسخ به اینکه این سریال چقدر به فضای زندگی و موضوعات 
مخاطب امروزی نزدیک است، اظهارکرد: در فصل دوم سعی 
کردیم به موضوعات واقعی و ملموس و فضایی که عامه مردم 
در آن درگیرند، بپردازیم و سعی ما این بوده حرفی نزنیم که 
با مخاطب فاصله داشته باشیم. به همین منظور به موضوعات 
دیگری از جمله فرار مغزها، مهاجرت، تور پزشکی و مهاجرت 
پزشکی به ایران و خیلی از موضوعات دیگر پرداخته ایم. ملکی 
در پایان درباره  پخش فصل جدید سریال »وضعیت زرد« یادآور 
شد: فصل دوم هم در ۲۶ قسمت تولید شد و از هفته آینده )۲۸ 

خردادماه( پخش خواهد شد. 

 تجربه پیران 
نباید فراموش شود

بیـــن المـــلل

رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در نامه ای به همتای 
روس خود به مناسبت روز ملی این کشور بر توسعه 
همکاری راهبردی با کرملین تاکید کرد. به گزارش فارس، 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در نامه تبریک به 
»ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور فدراسیون روسیه به 
مناسبت برگزاری »روز ملی روسیه« بر توسعه همکاری 
با کرملین تاکید کرد. به گزارش خبرگزاری »آذرتاج« 
»الهام علی اف« رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در 
این نامه خطاب به همتای روس خود گفت: »پیوندهای 
چند صد ساله دوستی و همسایگی خوب که مردم ما را 

متحد می  کند، مبنای قابل اعتماد توسعه پایدار مشارکت 
راهبردی و همکاری چند بعدی بین آذربایجان و روسیه 
است. تعامل کشورهای ما در طیف گسترده ای از موضوعات 
دوجانبه در دستور کار باعث رضایتمندی می شود.« در 
بخش دیگر این نامه آمده است: »من اطمینان دارم که از 
این پس روابط جمهوری آذربایجان و روسیه با تلاش های 
مشترک ما برای سعادت مردم و کشورهایمان تقویت و 
گسترش خواهد یافت.« این در حالی است که رئیس جمهور 
جمهوری آذربایجان چندی قبل در سخنان تندی مدعی 
شده روسیه از طریق قزاقستان، ترکمنستان و ایران در 

جریان درگیری های باکو و ایروان در سال ۲۰۲۰، به 
ارمنستان سلاح عرضه می کرده است. علی اف مدعی شد که 
جمهوری آذربایجان، نامه هایی را به قزاقستان، ترکمنستان 
و ایران ارسال کرده و از این کشورها درخواست کرده تا 
هواپیماهای روسیه که حامل تسلیحات به ارمنستان در 
جریان جنگ قره باغ کوهستانی بوده اند را متوقف کنند. 
جنگ بر سر منطقه قره باغ کوهستانی در نهم نوامبر 
۱۹ آبان ۱۳۹۹( با توافق آتش بس به امضای  ( ۲۰۲۰
»نیکول.پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان، رئیس جمهور 
جمهوری آذربایجان و رئیس جمهور روسیه پایان یافت 
و روسیه به عنوان میانجی این توافق نقش آفرینی کرد. 
جمهوری آذربایجان در این دور از درگیری ها مناطقی از 
جمله قره باغ را از اشغال ارمنستان خارج ساخت. این دو 

کشور هنوز در خطوط مرزی درگیری های پراکنده دارند.

الهامعلیاف:

روابط »آذربایجان« و »روسیه« گسترش خواهد یافت

گـــزارش
تخلیه پارلمان کانادا در پی هشدار امنیتی

ُتاوا« با اشاره به گزارش شدن یک »حادثه  پلیس »ا
مشکوک«، پارلمان کانادا را تخلیه و خیابان های اطراف آن را 
جهت بررسی اوضاع مسدود کرد. به گزارش فارس، رسانه های 
کانادایی از تخلیه تمام کارکنان و نمایندگان پارلمان کانادا از 
این ساختمان خبر دادند. خبرنگار روزنامه »اسِتار« از محل 
پارلمان کانادا در اتاوا گزارش داد: »پارلمان تخلیه شد و 
پلیس دسترسی به آن را مسدود کرد. پلیس در حال بررسی 
یک تهدید احتمالی است.« رسانه ها می گویند قانونگذاران 
کانادایی از ترس هر اتفاقی، مخفی شده بودند. پلیس کانادا 
همچنین از مردم خواست به هیچ وجه به منطقه ساختمان 
پارلمان نزدیک نشوند و هرچه سریعتر محل را ترک کنند. 
بعد از گذشت حدود دو ساعت از آغاز عملیات ماموران امنیتی 
در محل پارلمان کانادا و بررسی وضعیت، پلیس اتاوا اعلام 
کرد که »تهدیدی از جانب حادثه مذکور« شناسایی نکرده و 

خیابان های اطراف پارلمان نیز بازگشایی شدند. 

 غول نفتی الجزایر، اسپانیا را 
به مجازات تهدید می کند

منابع الجزایری خبر دادند به دنبال تعلیق معاهده دوستی 
میان الجزایر و اسپانیا، شرکت سوناتراخ، غول نفتی الجزایر و 
دومین تامین کننده بزرگ گاز طبیعی اسپانیا با ارسال پیامی 
به اسپانیا این کشور را به مجازات تهدید می کند.  به گزارش 
فارس به نقل از روسیاالیوم، رسانه های الجزایر گزارش دادند که 
پس از تعلیق معاهده دوستی الجزایر و اسپانیا، همکاری غول 
نفتی الجزایری سوناتراخ با شریک اسپانیایی آن هم متزلزل 
شده است. وب سایت »lalgerieaujourdhui« اعلام کرد 
که طرف اسپانیایی به جای تسهیل کار سوناتراخ با خودداری 
مداوم از هماهنگ کردن قیمت گاز عرضه شده توسط الجزایر به 
اسپانیا با قیمت بنزین، به سیاست فرار رو به جلو ادامه می دهد، 
در حالی که در قراردادی که سوناتراخ با اسپانیایی ها بسته اند 
بر لزوم این هماهنگی قیمت تایید شده است. منابع الجزایر 
معتقدند شریک اسپانیایی باید در کوتاه ترین زمان ممکن به 
الزامات قراردادی سوناتراخ پایبند باشد، در غیر این صورت طرف 
الجزایری آخرین گزینه را انتخاب خواهد کرد که ممکن است 
خسارات جبران ناپذیری را به دنبال داشته باشد. ناظران بعید 
نمی دانند که با توجه به شرایط متشنج بین الجزایر و مادرید و 
در صورت عدم واکنش سریع طرف اسپانیایی، سوناتراخ مجبور 
به اتخاذ تصمیماتی اجتناب ناپذیری علیه شریک تاریخی 
اسپانیایی شود. دفتر ریاست جمهوری الجزایر اعلام کرد که 
معاهده همکاری ۲۰ ساله خود با اسپانیا را به حالت تعلیق 
درآورده است. الجزایر این تصمیم را در واکنش به حمایت 
اسپانیا از موضع مغرب نسبت به صحرای غربی گرفته است. 
ترساریبرا، وزیر انرژی اسپانیا مدعی شده که شرکت دولتی 
سوناتراخ به قراردادهای تجاری تامین گاز طبیعی برای اسپانیا 
احترام می گذارد. الجزایردر حال حاضر پس از آمریکا دومین 

تامین کننده بزرگ گاز طبیعی اسپانیا محسوب می شود. 

 دموکرات ها در سال 2۰2۴ 
مانع نامزدی مجدد »بایدن« می شوند

زمزمه های جاری میان دموکرات ها حاکی از آن است 
که اکثریت آنها قصد دارند در انتخابات ریاست جمهوری 
۲۰۲۴ مانع از نامزدی مجدد »جو.بایدن« شوند. به 
گزارش ایرنا به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، محبوبیت 
»بایدن« رئیس جمهوری آمریکا به پایین ترین سطح 
خود رسید، به طوری که ۳۹ درصد شرکت کنندگان 
در نظرسنجی مورنینگ کانسالت عملکرد وی را تایید 
نکردند. نتایج این نظرسنجی نشان می دهد کاهش 
محبوبیت بایدن، پنج درصد کمتر از دونالد ترامپ در 
همان مقطع ریاست جمهوری است. از سوی دیگر، 
مقامات ارشد دموکرات و قانونگذاران نگرانی خود را 
در مورد آمادگی بایدن برای دوردوم ریاست جمهوری 
ابراز کرده اند. براساس گزارش نیویورک تایمز، بیش از 
۵۰ دموکرات نگران هستند بسیاری از برنامه های کاری 
رئیس جمهوری کنونی آمریکا، سن وی و عدم تناسب او 
برای رویارویی با ترامپ در سال ۲۰۲۴ به یک نقطه ضعف 
بدل شود. زمزمه احساسات ضد بایدن در پشت پرده 
اتاق های کنگره و جلسات حزب و اتحادیه در حالی است 
که آمریکا در نوامبر سالجاری )آبان( شاهد برگزاری 
انتخابات میان دوره ای خواهد بود. دموکرات ها نگران 
هستند که چالش های پیش روی بایدن از جمله تورم 
فزآینده، افزایش سرسام آور بهای بنزین، مجموعه ای از 
تیراندازی های مرگبار، طرح دادگاه عالی برای لغو قانون 
سقط جنین و بسیاری مشکلات دیگر تبعات بسیاری 
بر انتخابات پیش رو در ماه نوامبر داشته باشد. »استیو.

سیمونیدیس« عضو کمیته ملی حزب دموکرات با بیان 
اینکه کشور در مسیر درستی قرار ندارد،  گفت: بایدن 
باید به صراحت قصد خود را برای عدم نامزدی مجدد 
در انتخابات ریاست جمهوری سال ۲۰۲۴ اعلام کند. 
اکثریت دموکرات ها در مصاحبه با نیویورک تایمز با 
اشاره به اینکه بایدن در حال حاضر ۷۹ ساله است و در 
مراسم تحلیف ریاست جمهوری دور دوم )ژانویه ۲۰۲۵( 
۸۲ سال خواهد بود، این وضعیت را برای قبول مسئولیت 
ریاست جمهوری سنگین توصیف کردند. »دیوید.

اکسلرود« مشاور کارزار انتخاباتی کلینتون و اوباما نیز 
خاطرنشان کرد: ریاست جمهوری یک شغل بسیار 
سنگین است و واقعیت تلخ این است که بایدن در پایان 
دوره دوم ریاست جمهوری به ۹۰ سال نزدیک تر است تا 
۸۰ سال. اکسلرود همچنین ضمن گله از بایدن در مقابله 
با مسائلی مانند کووید۱۹، بحران اوکراین و نقشش در 
بازیابی ارزش های کاخ سفید اضافه کرد که سن بایدن 
باعث شده تا وی به اندازه کافی و مانند قبل جلوی دوربین 
چابک نباشد. از طرف دیگر، وضعیت برای »کاملاهریس« 
معاون بایدن نیز به دلیل رشته رسوایی های به بار آمده 
چندان مطلوب نبوده و وی هم از محبوبیت چندانی میان 

دموکرات ها برخوردار نیست. 

دربارهآزمایشگاههایبیولوژیکیدر»اوکراین«

»چیــن« از »واشنگتــن« تــوضیــح خــواست
کوتــــاه

سخنگوی وزارت امورخارجه چین اظهارکرد: آمریکا بیشتر 
از هر کشور دیگری در جهان فعالیت های بیولوژیکی نظامی 
اجرا کرده و با این حال تنها کشور در جهان بوده که با تشکیل 
مکانیسم بررسی در قبال کنوانسیون منع تسلیحات شیمیایی 
مخالفت کرده است. به گزارش ایسنا، ژائو لیجیان، در کنفرانسی 
خبری با پرداختن به مناقشه مربوط به آزمایشگاه های 
بیولوژیکی تحت اداره آمریکا از جمله در اوکراین و سند اخیر 
منتشر شده از سوی آمریکا با محتوای تلاش ها برای کاهش 
تهدید تسلیحات کشتار جمعی اش نزد اوکراین و کشورهای 
دیگر سخنانی را عنوان کرد. لیجیان گفت: من به موضوع این 
سند منتشرشده توسط وزارت دفاع آمریکا توجه کردم. این سند 
به طور کامل سابقه پایبندی اوکراین را نشان می دهد، اما در 
مورد جزئیات مربوط به عملکرد آمریکا اطلاعات کمی به دست 
می دهد. در این سند هیچ پاسخی به سوالاتی که بیشترین 
نگرانی را برای جامعه بین المللی داشته اند، ارائه نشده است. 
به عنوان مثال، اینکه آیا آمریکا از طریق همکاری خود با اوکراین، 
فعالیت هایی مغایر با کنوانسیون منع سلاح های بیولوژیکی انجام 
داده است؟ دقیقا اطلاعات حساس که اوکراین طبق توافقنامه 
همکاری اش با آمریکا مجاز به انتشار علنی آنها نیست، چیست؟ 
طبق این توافق دوجانبه، آمریکا چند نمونه بیولوژیکی را از 
اوکراین خارج کرد و برای چه هدفی؟ در این سند پاسخی به این 
سوالات داده نشده است. او در ادامه خاطرنشان کرد: همان طور 
که بارها تاکید کرده ام آمریکا بیش از هر کشور دیگری در جهان 
فعالیت های بیولوژیکی نظامی انجام می دهد. علاوه بر این آمریکا 
تنها کشوری است که با ایجاد مکانیسم بررسی و راستی آزمایی 
در قبال کنوانسیون منع سلاح های بیولوژیکی)BWC( مخالف 
است. جامعه بین المللی مدت هاست که نگرانی هایی در این 
زمینه دارد. اخیرا، روسیه جوانب فعالیت های نظامی بیولوژیک 
آمریکا در اوکراین را هر چه بیشتر فاش و به وضوح اعلام کرده 
است که آمریکا کنوانسیون منع تسلیحات بیولوژیکی را نقض 

کرده است. براساس مقررات کنوانسیون  BWC، آمریکا موظف 
است توضیحاتی را در مورد ادعای روسیه ارائه داده تا به این 
ترتیب اعتماد جامعه بین المللی به پایبند بودن آمریکا به آن 
را بازگرداند. سخنگوی وزارت خارجه چین افزود: ما مجددا از 
آمریکا می خواهیم که شفاف سازی  کامل و دقیق نه تنها در مورد 
تبعیت اوکراین از این کنوانسیون، بلکه تبعیت خود آمریکا، 
که کاری مسئولانه است انجام دهد. آمریکا همچنین باید 
مخالفت یک جانبه خود را با ایجاد مکانیسم راستی آزمایی برای 

کنوانسیون BWC کنار بگذارد.
 موضعروشنچیندرموردکرونا

ژائو لیجیان همچنین به درخواست بلومبرگ برای اظهارنظر از 
جانب وزارت امورخارجه چین درباره گزارش گروهی از مشاوران 
سازمان بهداشت جهانی درباره لزوم ارائه تحقیق و اطلاعات 
بیشتر در خصوص مرتبط بودن منشا کروناویروس با وقوع یک 
حادثه آزمایشگاهی در ووهان چین و یا بازاری در شهر ووهان 
پاسخ داد. لیجیان بیان داشت: موضع چین در مورد مطالعه 
درباره منشا ویروس SARS-  CoV-  ۲ ثابت و روشن است. ما 
همیشه از رونده ردیابی منشأهای جهانی مبتنی بر علم حمایت 
و در آن مشارکت می کنیم. در عین حال، ما قاطعانه با هرگونه 
دستکاری سیاسی مخالفیم. از زمان شیوع کووید۱۹، طرف 
چینی دو بار پذیرای کارشناسان سازمان بهداشت جهانی در 
زمینه همکاری در قبال ردیابی منشأها بوده که به ارائه گزارش 
مشترک علمی و معتبر انجامیده و پایه محکمی برای روند 
ردیابی منشأهای جهانی ایجاد کرده است. پس از اینکه سازمان 
بهداشت جهانی گروه مشورتی علمی برای ریشه های پاتوژن های 
جدید )SAGO( تاسیس کرد، چین به کارشناسان توصیه کرد 
به این گروه بپیوندند و رویدادهایی را برای کارشناسان چینی 
ترتیب داد تا یافته های تحقیقاتی را با دبیرخانه سازمان بهداشت 
جهانی و گروه SAGO به اشتراک بگذارند. او خاطرنشان 
کرد: چین تنها کشوری است که بیش از یکبار از گروه های 

متخصص سازمان بهداشت جهانی دعوت کرد تا برای انجام 
مطالعه مشترک بر سر منشأSARS-  CoV-  ۲ به این کشور 
بیایند. همچنین تنها کشوری است که فرصت های متعددی را 
برای کارشناسان خود فراهم کرده تا پیشرفت های مربوط به 
ردیابی ریشه ها را با گروه SAGO به اشتراک بگذارند. چین 
بیش از هر کشور دیگری داده ها و یافته های تحقیقاتی مربوط 
به مطالعه در خصوص منشأ SARS-  CoV-  ۲ را به اشتراک 
گذاشته است. این به طور کامل نشان دهنده نگرش باز، شفاف 
و مسئولانه چین و حمایت آن از کار سازمان بهداشت جهانی 
و گروه SAGO است. از سوی دیگر ژائو لیجیان در ادامه این 
اظهاراتش تصریح کرد: همچنین می خواهم تاکید کنم اولا، این 
روند بررسی ریشه ها باید بر اساس علم و عاری از مداخله سیاسی 
انجام شود. نظریه نشت از آزمایشگاه ادعایی نادرست ساخته و 
پرداخته نیروهای ضدچین برای اهداف سیاسی بوده و ربطی به 
علم ندارد. طرف چینی از کارشناسان سازمان بهداشت جهانی 
برای بازدید از آزمایشگاه ووهان دعوت کرده و گزارش مشترک 
آنها به این نتیجه رسیده که منشأ آزمایشگاهی همه گیری بسیار 
بعید تلقی می شود.  گزارش گروه SAGO خواستار تحقیق در 
مورد آزمایشگاه های بیولوژیکی سراسر جهان که در آنها موارد 
اولیه COVID-  ۱۹ با عطف به ماسبق شناسایی شده اند برای 
مرحله بعدی مطالعه شده است، بنابراین تحقیقات باید در 
درجه اول آزمایشگاه های بسیار مشکوک مانند آزمایشگاه های 
فورت دتریک و دانشگاه کارولینای شمالی آمریکا را مورد هدف 
قرار دهد. سخنگوی وزارت خارجه چین افزود: در درجه دوم، 
سرنخ های بیشتر و بیشتری نزد جامعه علمی بین المللی منشأ 
ویروس SARS-  CoV-  ۲ را نزد منشاهایی در سراسر جهان 
نشان می دهند. سازمان بهداشت جهانی و گروه SAGO باید به 
این سرنخ ها نگاهی دقیق بیندازند، به طور موثر با کشورهای 
مرتبط همکاری کنند و یافته های تحقیقات را به موقع با همه 

طرف ها به اشتراک بگذارند.

رضارویگری:

مشکلات بــازیگران پیشکسوت بی انتهــاست

»اسماعیل آذر« با ابراز امیدواری 
از تغییرات مدیریتی در تلویزیون 
سمت  به  صداوسیما  حرکت  و 
جوانگرایی معتقد است: تجربه پیران 
در هیچ جای جهان نباید فراموش 
شود. این مجری و کارشناس گفت: 
طبیعی است که ذهن جوان با وسعت 
بیشتر و توان فزون تری می تواند امور 
را به جلو ببرد. او تاکیدکرد: البته 
تجربه پیران در هیچ جای جهان نباید 
فراموش شود. باید این تجربه ها به طور 
منطقی به نسل های بعدی انتقال یابد. 

»دانته«،  کوتاه  فیلم های 
»سفیدپوش«، »یاموسه« و »پیکره« 
در ششمین جلسه از فصل هفتم 
پاتوق فیلم کوتاه، اکران، تحلیل و 
نقد می شوند. در ششمین جلسه از 
فصل هفتم پاتوق که توسط انجمن 
سینمای جوانان ایران برگزار می شود، 
»دانته«  داستانی  فیلم های کوتاه 
به کارگردانی امین تبار، »سفیدپوش« 
به کارگردانی رضا فهیمی، »یاموسه« 
به کارگردانی امیرمسعود صالحی و 
انیمیشن کوتاه »پیکره« به کارگردانی 
نمایش  به  صالحی فرد  محسن 

درخواهند آمد. 

 جشنواره فیلم کودک امسال 
برگزار می شود؟

جریان  در  فعلی  شرایط  به  توجه  با 
با موضوع کودک ونوجوان،  فیلم  تولید 
احتمال برگزارنشدن جشنواره فیلم های 
کودکان ونوجوانان در مهرماه سالجاری 
بسیار زیاد است. در حالی که کمی بیشتر 
از سه ماه تا برگزاری یکی از قدیمی ترین 
جشنواره های بین المللی سینمای ایران 
و  کودکان  فیلم های  جشنواره  یعنی 
نوجوانان باقی مانده است، برخی از اخبار و 
شنیده ها حاکی از آن است که این جشنواره 
بین المللی در آستانه برگزاری سی وپنجمین 
دوره خود قرار است به صورت دوسالانه 
برگزار شود. هر چند جشنواره فیلم های 
کودکان ونوجوانان در سخت ترین شرایط 
ممکن برگزار شد که از آن جمله می توان 
به برگزاری ۲ دوره قبلی آن در بحبوحه 
شیوع ویروس کرونا البته با شکل و شمایل 
متفاوتی نسبت به دوره های گذشته اشاره 
کرد، و می توان گفت مدیران سینمایی 
در این دوره تمام تلاش خود را کردند که 
همین کورسوی امید را در سینمای کودک 
و نوجوان زنده نگهدارند. بنیاد سینمایی 
فارابی در اردیبهشت ماه سالجاری خبر از 
شکل گیری کارگروه ارزیابی جشنواره فیلم 
کودک داد و با اعلام اعضای این کارگروه 
تاکید کرد به زودی جلساتی درباره چگونگی 
برگزاری این جشنواره بین المللی برگزار 
خواهد شد. هرچند پیش از شکل گیری 
این کارگروه، گفت وگوها و گمانه زنی هایی 
برای برگزاری جشنواره بین المللی فیلم های 
کودکان ونوجوانان به صورت دوسالانه شنیده 
می شد اما با توجه به برگزاری اولین جلسه 
کارگروه ارزیابی و برنامه ریزی جشنواره 
کودک و خروجی که از طریق روابط عمومی 
بنیاد سینمایی فارابی منتشر شد، نشان 
می دهد که گمانه زنی درباره برگزاری این 
جشنواره بین المللی به صورت دوسالانه دور 
از دسترس نیست و درباره این موضوع در 
این کارگروه مذاکراتی صورت گرفته است. 
در بخشی از این خبر منتشر شده است 
که »ارائه راهکارهایی درباره ارتقای حوزه 
سینمای کودک ونوجوان، برون رفت سینمای 
کودک ونوجوان از شرایط فعلی، برگزاری 
جشنواره به صورت سالانه یا دوسالانه، شرایط 
مناسب برای میزبانی جشنواره، بررسی 
جایگاه بین المللی جشنواره و چگونگی ارتقا 
این جایگاه از دیگر مواردی بود که در این 

جلسه مورد بحث و ارزیابی قرار گرفت.«

موزه هنرهای معاصر تهران درست همزمان با 
شروع سال جدید، شاهد یک تغییر مدیریت بود که 
به دنبال آن »عبادرضا اسلامی کولایی« به عنوان 
مدیر جدید این مکان فرهنگی و هنری معرفی شد. 
پس از اتمام آخرین نمایشگاه به نام »پنج گنج«، ۳۳ 
روزی می شود که موزه هنرهای معاصر تهران صرفا 
در بخش اداری و احتمالا فروش کتاب باز است. 
سوال این است که درهای این مکان فرهنگی و 
هنری اما بالاخره چه زمانی به روی دوستداران 
هنرهای تجسمی باز خواهد شد و نمایشگاه 
بعدی در چه تاریخی افتتاح خواهد شد؟ عبادرضا 
اسلامی کولایی، مدیر موزه هنرهای معاصر تهران 
اظهارکرد: »۱۸ خردادماه شورایی برای برگزاری 
یک نمایشگاه در حوزه هنر مفهومی تشکیل شد 
و در حال حاضر کیوریتور آن تمام کارهای لازم را 

انجام داده است. او ادامه داد: »این نمایشگاه قرار 
است آثار گنجینه را به نمایش بگذارد و درواقع 
برای افرادی است که می گفتند چرا آثار گنجینه 
را به نمایش نمی گذارید. همچنین قسمت دوم 
کارهای علی نصیر است که جلسه آن تشکیل 
شد و از قبل هم صحبت کردیم و تاریخ را قطعی 
کردیم. فکر می کنم این نمایشگاه یک هفته پس از 

هنر مفهومی برگزار خواهد شد. کولایی همچنین 
افزود: »گالری های موزه حدودا از ۳۰ خردادماه باز 
خواهند شد. یکی از موضوعاتی که وجود داشت 
این بود که برخی پنجره های موزه نورگیر خوبی 
نداشتند و این مساله درمورد نمایشگاه »پنج گنج« 
نیز وجود داشت. ما برنامه را یک هفته به تاخیر 
انداختیم تا اینکه نورگیرها نصب شدند. یک بحث 
دیگر بحث شست وشوی موکت ها و مواردی از این 
دست بود که همگی انجام شدند. به گفته  رئیس 
جدید موزه هنرهای معاصر تهران، این مکان 
فرهنگی و هنری حدودا ۳۰ خردادماه آثار گنجینه 
موزه را به نمایش خواهد گذاشت و به این ترتیب 
پس از یک دوره تعطیلی ۳۳ روزه، گالری های 
موزه بالاخره به روی دوستداران هنرهای تجسمی 

بازخواهند شد.

عبادرضااسلامیکولایی:

آثارگنجینهموزههنرهایمعاصربهنمایشدرمیآیند


